

(Bio- Dr. Riyad Abushehadeh) نبذة عن الدكتور رياض أبو شحادة



Name: Riyad Mustafa Abushehadeh (Ph.D)	الاسم: د. رياض مصطفى أبو شحادة
Position: Assistant Governor for Financial Stability- Supervisor of Banks	الوظيفة: مساعد المحافظ لشؤون الاستقرار المالي - مراقب المصارف
Institution: Palestine Monetary Authority	المؤسسة: سلطة النقد الفلسطينية
E-Mail: rabushehadeh@pma.ps	البريد الإلكتروني: rabushehadeh@pma.ps
Biography: <p>Dr. Abu Shehadeh holds the post of Assistant Governor for Financial Stability since the beginning of 2015 and he also holds the post of Supervisor of Banks since 2006 as he succeeded thought all the IMF restructuring requirements of the PMA. Mr. Abu Shehadeh served in several senior positions since he has joined the PMA in 1996.</p> <p>Dr. Abu Shehadeh got the Indian Council for Cultural Relations (ICCR) Scholarship to persue his Ph.D in India in 2014. He got his P.hD in Risk Management From Nagpur University-India in 2016. He also got a Chevening Scholarship to persue his Masters studies in UK in 1998, where he got his master's degree in Finance, Regulation and Risk Management from ICMA Center – University of Reading– in the United Kingdom in 1999. He also holds master's degree in Banking and Business Finance from the University of Baroda in India in the year 1995. and Bachelor's degree in Commerce from Nagpur University, India in the year 1992.</p> <p>Dr. Abu Shehadeh represents the PMA as a board member in several organizations and committees i.e Social Security Corporation (SSC), the National Committee for Combating Money</p>	نبذة مختصرة: <p>يشغل الدكتور رياض أبو شحادة منصب مساعد المحافظ لشؤون الاستقرار المالي منذ بداية العام 2015 إضافة لاشغاله منصب مراقب المصارف في سلطة النقد الفلسطينية منذ العام 2006 وذلك بعد اجتياز متطلبات إعادة هيكلة سلطة النقد التي تمت بإشراف خبراء صندوق النقد الدولي. وقد شغل قبل ذلك عدة مناصب إشرافية في سلطة النقد منذ إنضمامه للعمل فيها في العام 1996.</p> <p>كان الدكتور ابو شحادة قد حصل على منحة المجلس الثقافي الهندي لاستكمال دراسة الدكتوراه في العام 2014، وحصل على شهادة الدكتوراه في مجال ادارة المخاطر في العام 2016 من جامعة "Nagpur" بالهند. علماً انه كان قد حصل أيضاً على منحة المجلس الثقافي البريطاني لاستكمال دراسة الماجستير في بريطانيا عام 1998 حيث أتم دراسة الماجستير في التمويل، الرقابة وإدارة المخاطر من جامعة "Reading" في المملكة المتحدة UK 1999. ويحمل أيضاً درجة الماجستير في العلوم المالية والمصرفية من جامعة "Baroda" في الهند عام 1995 ودرجة البكالوريوس في التجارة من جامعة "Nagpur" بالهند عام 1992.</p> <p>يمثل الدكتور أبو شحادة سلطة النقد في عضوية مجالس إدارة العديد من المؤسسات واللجان وأهمها مؤسسة الضمان الاجتماعي، واللجنة الوطنية لمكافحة غسل</p>

Laundering & Tourist Financing, The Council of Auditing Profession, the Students Fund for Higher Education. He is also a Steering Committee member in the IMF Middle East Technical Assistance Center (METAC) based in Beirut- Lebanon.

He used to represent the PMA at the the Arab Committee on Banking Supervision (ACBS) and the Arab Financial Stability Team that is affiliated to the Council of Governors of the Arab Central Banks and Monetary Agencies at the Arab Monetary Fund. He also represented the PMA as a board member at the PCMA for two consecutive terms.

Dr. Abu Shehadeh has attended several workshops, seminars, conferences in all Central Banking Activities especially in the Supervision areas, Risk management, Compliance and Financial Stability.

His published research papers are "Business Continuity & Disaster recovery: Lessons from Palestine" & "The Palestinian Experience in Developing the Banking System.

Main Achievement during his leadership is enhancing and preserving Financial Stability thorough the development of the regulatory legislations, development of the supervisory policies, Macro prudential policies, business continuity, the rehabilitation/ liquidation of weak banks which enhanced banks' capital adequacy, solvency and lowered Non- performing loans. During his tenure there was enhancement of money changers supervision as well as bringing the Micro- finance sector under the PMA's jurisdiction aiming to foster Financial Stability. Those achievements have led to a notable improvement in the Palestinian Banking System development, performance, efficiency and contribution to the national economy and enhancement of the Financial Stability in Palestine.

الأموال وتمويل الارهاب، ومجلس مهنة تدقيق الحسابات وصندوق اقراض طلبة مؤسسات التعليم العالي في فلسطين اضافة الى عضوية المركز الاقليمي للدعم الفني لصندوق النقد الدولي في بيروت/ الجمهورية اللبنانية.

وكان قد مثل سلطة النقد على مدار عدة سنوات في اللجنة العربية للرقابة المصرفية وفريق الاستقرار المالي المنبثقتين عن الأمانة العامة لمجلس محافظي البنوك المركزية والسلطات النقدية العربية. كما وعمل ممثلا عن سلطة النقد كعضو مجلس إدارة على فترتين متتاليتين في هيئة سوق رأس المال الفلسطينية.

وقد شارك الدكتور أبو شحادة في العديد من الورشات والندوات والمؤتمرات المصرفية في كافة مجالات عمل البنوك المركزية وعلى الاخص المجالات الرقابية وإدارة المخاطر والامتثال والاستقرار المالي.

أبحاثه المنشورة هي " استمرارية الاعمال والتعافي من الكوارث: دروس من فلسطين" و "التجربة الفلسطينية في تطوير القطاع المصرفي".

أما أهم الإنجازات خلال فترة قيادته لدائرة الرقابة والتفتيش فهي تعزيز والمحافظة على الاستقرار المالي من خلال تطوير التشريعات المنظمة للعمل الرقابي والمصرفي وتطوير النظم والسياسات الرقابية والاحترازية والسلامة الكلية النظامية واستمرارية الأعمال وإدارة المخاطر ومعالجة المصارف الضعيفة مما أدى الى تعزيز كفاية وملاءة رأس مال القطاع المصرفي وخفض التعثر. كما تم خلال ذات الفترة تمكين وتطوير رقابة القطاع المصرفي واخضاع مؤسسات الاقراض المتخصصة لرقابة سلطة النقد بهدف تعزيز الاستقرار المالي وفقا لرؤية سلطة النقد. وكان لهذه الإنجازات انعكاسا ايجابيا وبشكل جلي وملحوظ على التطور والكفاءة في أداء النظام المصرفي الفلسطيني ومساهمته في الاقتصاد الوطني الفلسطيني وتعزيز الاستقرار المالي في فلسطين.